
 
Jaarverslag 2018 Ondernemerskring Midden-Groningen.  
 
17 januari 2018 
Martin Kanon (Voorzitter) en Rita Feenstra (Secretaris) zijn naar notaris mr. Lizette de Poel-Mulder in 
Hoogezand geweest om hun handtekening te zetten onder de akte waarmee de statuten van onze 
vereniging zijn gewijzigd. We zetten de Industriekring Menterwolde voort als Ondernemerskring 
Midden-Groningen. Deze naam dekt de lading beter waar we voor staan. De statuten zijn bovendien 
‘afgestoft’ en meer eigentijds gemaakt. De leden hebben op de jaarvergadering van 14 december jl. 
ingestemd met de wijzigingen. De aktepassering heeft pas in januari plaatsgevonden omdat er toen 
rechtsgeldig sprake was van de gemeente Midden-Groningen. 
 
15 februari 2018  
Bedrijfsbezoek. 
Waren we te gast bij Eric en Henriette Idema van EDC in Veendam (www.edc-internet.nl). EDC is een 
zeer succesvolle onderneming op het gebied van e-commerce voor erotiek. Uit het aantal 
aanmeldingen en introducees leidden wij af dat dit logistieke bedrijf van formaat de nieuwsgierigheid 
behoorlijk heeft geprikkeld. Eric en Henriette namen ons in een pakkende presentatie mee in de 
historie van het bedrijf, haar exponentiele groeiontwikkeling en de toekomstvisie (de Cool Blue van de 
erotiek worden). Ook werd dieper ingegaan op het ruime assortiment, wat (inter)nationaal aftrek vindt 
en de kansen c.q. (logistieke) uitdagingen waar het bedrijf voor staat. Hierna volgde een boeiende 
rondleiding. Zo konden we een kijkje nemen in zowel het logistieke hart van deze onderneming als op 
de marketingafdeling, waar het wemelde van creatieve uitingen, marketingtermen en post-its. Danig 
onder de indruk werd het bedrijfsbezoek door ons afgesloten met een gezellige nazit onder het genot 
van een hapje en drankje. We mochten niet naar huis zonder een goodie-bag. Henriette en Eric 
hartelijk bedankt voor jullie gastvrij onthaal!  
 
12 maart 2018 
Is een afvaardiging van ons bestuur aangeschoven bij een brainstormsessie voor 
ondernemersverenigingen in de gemeente Midden-Groningen. Dit werd georganiseerd door PMMiG, 
Parkmanagement Midden Groningen. Een mooi initiatief.  
Doel van deze avond was om over en weer kennis te maken, maar ook de 
achtergronden/overeenkomsten en verschillen te bespreken. Met de vraag hoe we door 
samenwerking het gebied kunnen versterken. De dag erna was er nog een sessie met andere 
ondernemersverenigingen. Iedereen heeft op zijn/haar manier het beste voor met het gebied en het is 
zeker zaak om als besturen onderling contact te houden. Vraag is wel of dit de setting is voor een 
gezamenlijk overlegplatform.  
 
28 maart 2018  
Zijn we als bestuur naar Variass geweest in Veendam voor een  
(2e ) vervolgbijeenkomst van een te vormen gebiedscoöperatie Zuid- en Oost Groningen. Gerard 
Kremer (Voorzitter MKB Noord), Jacqueline Gomashie (Dean Hanzehogeschool) en Hans Bergsma 
(Directeur Gebiedscoöperatie Westerkwartier en kwartiermaker Gebiedscoöperatie Zuid- en Oost 
Groningen) hielden een presentatie. Insteek is om te komen tot een vergelijkbare gebiedscoöperatie 
als in het Westerkwartier. Door bundeling van krachten van ondernemers, onderwijs en overheid (de 
zgn. triple helix) moeten we in staat zijn ons gebied krachtig(er) en duurzaam op de kaart te zetten. De 
aanwezige ondernemersverenigingen (ca. 20 stuks) vertegenwoordigen alleen al ca. 3000 
ondernemers. De bedoeling is dat o.a. RUG, Hanzehogeschool, Terra MBO en de diverse 
innovatiewerkplaatsen nauw betrokken worden met studenten die praktijkopdrachten kunnen 
uitvoeren. Ook de gemeenten en provincie worden hierin meegenomen.  
De diverse ondernemersverenigingen zijn gevraagd een intentieverklaring te ondertekenen voor dit 
meerjarenproject, waarvoor subsidie wordt aangevraagd onder de naam NE(X)TWORX. Als bestuur 



ondersteunen wij dit initiatief. Dat een brede groep ondernemersverenigingen, diverse gemeenten en 
diverse onderwijsinstellingen hierbij betrokken zijn en dat we kunnen bogen op de opgebouwde 
ervaring van de gebiedscoöperatie Westerkwartier maakt dat we deze bundeling van krachten als een 
waardevolle aanvulling voor het gebied zien. Hier blijven we graag actief betrokken bij.  
 
19 april 2018 
Bedrijfsbezoek.  
Zijn we in Kolham op bedrijfsbezoek geweest bij Batech Montage (www.batechmontage.nl). We waren 
te gast bij ondernemer Gerard Bolmer en zijn vrouw Mariette. We werden ontvangen in de sfeervolle 
bruine kroeg bij het bedrijf. Deze ruimte was al een museum op zich met prenten en nostalgische 
items. Gerard had voor ons een presentatie gemaakt en liet aan de hand van een fotoreportage zien 
welke opdrachten hij zoal met zijn team uitvoert. Men houdt zich onder meer bezig renovatie van 
staal- en balkonconstructies, magazijnstellingen, projectuitvoering en (de)montage. Gerard ging ook in 
op z’n 2e vestiging (Amsterdam) van waaruit hij de opdrachten in West- en Midden-Nederland uitvoert. 
Hij verhaalde ook prachtig over hoe zijn bedrijfspand in Kolham tot stand is gekomen en hoe hij 
kansen in de markt ziet en benut. Na de presentatie kregen we een rondleiding door het pand van dit 
enthousiaste ondernemersechtpaar. Vermeldingswaard is nog dat Gerard’s echtgenote Mariette een 
schoonheidssalon (www.schoonheidssalonmariette.nl) aan huis heeft. 
Na de rondleiding was het tijd voor een borrel en een hapje. Gerard had goed uitgepakt en het hapje 
bleek een uitstekend verzorgd (lopend) buffet te zijn. Dit bedrijfsbezoek en het buffet vielen goed in de 
smaak. Gerard en Mariette, bedankt voor jullie gastvrijheid! 
 
26 april 2018 
De gemeente Midden-Groningen organiseerde de Ondernemersavond 2018 in Theater Kielzog. 
Wethouder Economische Zaken Jaap Borg onderstreepte het belang van een ondernemersavond als 
netwerkbijeenkomst voor ondernemend Midden-Groningen en beloofde ons een aantrekkelijk 
avondprogramma.  
En dat was het met onder andere de landelijk bekende trendwatcher Richard van Hooijdonk. Hij gaf 
ons op energieke wijze een doorkijkje naar de toekomst en wat de digitalisering kan betekenen voor 
ons als consument, als ondernemers en voor onze ondernemingen. Ook kwamen de jonge 
innovatieve ondernemers Riklis Karto en Max Holthausen aan het woord. Zij werden geïnterviewd 
door Marcel Nieuwenweg over hun ervaringen als ondernemer. De avond werd afgesloten met een 
gezellige borrel, waarbij er voldoende gelegenheid was om na te praten en te netwerken. Wij vonden 
het weer een geslaagde avond voor ondernemers. 
 
21 juni 2018  
Zijn we op bezoek geweest bij Jan Loots en Stijnie Veendorp aan de Veelerweg in Vlagtwedde. Dit 
keer geen bedrijfsbezoek, maar een tuinbezoek. Jan is al jaren lid van onze ondernemerskring en zijn 
motto luidt: ‘geluk moet je delen’. Op de dag van de zomerzonnewende stond ons dan ook een 
paradijselijke ervaring te wachten in hun Arboretum Westeresch. Wat een prachtige en unieke locatie 
met ruim 5000m2 tuin! Met heel veel liefde voor het landschap, flora en fauna hebben Jan en Stijnie in 
een goed doordacht tuinontwerp een unieke verzameling opgebouwd van vele soorten bomen, 
heesters en vaste planten. Deze zijn op een speelse wijze verweven in het landschap en hebben op 
de circa 25 vogels die er broeden een grote aantrekkingskracht. En niet alleen op de vogels…. 
Jaarlijks wordt hun arboretum bezocht door duizend mensen die ook genieten van dit prachtige 
natuurgebied, de grote vijver en de mooie doorkijkjes naar de beek Ruiten AA. Zelf wandelen ze ook 
dagelijks door de tuin om te genieten en inderdaad….. dit geluk moet je willen delen. De tuin is op 
afspraak geopend en tijdens speciale dagen in het voor- en najaar. 
Het tuinbezoek ging gepaard met een goed glas wijn en diverse hapjes. Carpe Vitam! (pluk het leven) 
Jan en Stijnie, heel erg bedankt voor jullie gastvrijheid. We hebben enorm genoten. 
 
25 juni 2018 
In Hotel Faber organiseerde Economic Board Groningen (EBG) een ondernemers-bijeenkomst. Deze 
was gericht op ondernemers uit Midden-Groningen. EBG is ontstaan uit de aardbevingsproblematiek, 
met als doel een economisch sterke(re) regio neer te zetten. De nieuwe gemeentelijke herindeling 
betekent dat ondernemers in de gemeente Midden-Groningen nu ook bij EBG terecht kunnen voor 
geld, advies en hulp bij vestiging of ontwikkeling in Noord- en Midden Groningen. 
Marco Smit (Bestuurder) hield een presentatie over de activiteiten en dienstverlening van EBG. Hieruit 
werd duidelijk dat EBG wil zorgen voor meer bedrijvigheid en werkgelegenheid. Ook zijn er diverse 
subsidieregelingen die inpasbaar kunnen zijn voor ondernemers. 
Hierna kwamen twee ondernemers aan het woord die profijt hebben gehad van hun contact met EBG. 
Aard Duivenvoorden van EZA Wind uit Hoogezand en Martin Haverkamp van rouwcentrum In Via 



Aeterna uit Slochteren vertelden over hun ondernemerservaringen. Na de bijeenkomst was er ruim tijd 
om met de sprekers en de diverse aanwezige EBG adviseurs van gedachten te wisselen. Dit alles 
onder het genot van een hapje en een drankje. Wat ons betreft een geslaagde bijeenkomst. 
Voor meer informatie en/of contactgegevens van EBG: www.economicboardgroningen.nl 
 
5 september 2018  
Lunchbijeenkomst Bestuur Ondernemerskring Midden-Groningen met gemeente Midden-Groningen. 
Op uitnodiging van de Gemeente Midden-Groningen is (een afvaardiging van) het bestuur 
aangeschoven voor een lunch met wethouder Jaap Borg, Bedrijfsfunctionaris Otto Koetje en 
Beleidsmedewerker Loes Heeling. Doel van het gesprek was om elkaar bij te praten over de 
activiteiten en ontwikkelingen. Deze bijeenkomst werd door iedereen enorm gewaardeerd en is zeker 
voor herhaling vatbaar.   
 
8 september 2018  
Reisje  
We vertrokken, zoals gewoonlijk weer bij van der Valk in Zuidbroek.  
Jaarlijks uitje naar Harlingen. We vertrokken, zoals gewoonlijk weer bij Van der Valk in Zuidbroek en 

het weer was deze morgen uitstekend.  

We kwamen aan in Harlingen. Bij “Eetcafé Nooitgedagt” hebben we genoten van heerlijk bakje koffie 

en gebak. Dit restaurant zit in een prachtig gerestaureerd pand op een hoek in het oude centrum. Het 

is gevestigd in een oud wijnpakhuis en bijzonder sfeervol ingericht. 

Na de koffie kregen wij een stadswandeling onder begeleiding van gidsen. 

Daartoe werden we in twee groepen verdeeld.  

Het Harlinger Stadsgidsenteam bestaat uit vrijwilligers die graag over hun stad willen vertellen en 

willen laten zien hoe mooi het stratenpatroon zich manifesteert en hoe de fraaie panden zich voegen 

in het historische karakter van de enige Friese zeehavenstad. Wandelend op verhaal komen dus! 

De lunch werd genuttigd bij Restaurant “De Lachende Koe”.  

Na de lunch vrije besteding bij voorbeeld een rondwandeling of ergens lekker gaan zitten en wat 

drinken, winkelen of het gemeentelijk museum het Hannemahuis bezoeken. 

In het museum Het Hannemahuis staat de stadsgeschiedenis van Harlingen centraal. 

Daar beleef je o.a. mee hoe de laatste Harlinger walvisvaarder vastliep in het poolijs. 

Je kon digitaal door de straten van het monumentale Harlingen zwerven, schrijver Simon Vestdijk u 

het gedicht 'Stad aan de wadden' laten voorlezen en ontdekken hoe Harlinger aardewerk tegels 

uitgroeiden tot een befaamd exportproduct. 

Natuurlijk weer in de bus en via een toeristische route naar De Zwarte Haan  

(Sint Jacobiparochie). Vroeger was hier een veerdienst op Ameland.  

In Restaurant “De Zwarte Haan” hebben we gezellig geborreld en heerlijk gedineerd. 

Het was wederom een geslaagde dag. 

Willem bedankt voor het samenstellen van het reisje, het was weer super. 

18 oktober 2018  
Bedrijfsbezoek 
Op 18 oktober gingen we met een groot aantal leden + diverse introducees op bedrijfsbezoek bij H. 
van Oosten in Meeden. Dit bedrijf heeft z’n oorsprong als melkveehouderij annex varkensbedrijf in 
Muntendam. We werden zeer gastvrij onthaald door Henk, Geesje en Nanko van Oosten. Henk van 
Oosten gaf een (powerpoint) presentatie, waarin hij liet zien hoe divers en veelzijdig de activiteiten 
zijn. Naast agrarisch loonbedrijf, grondverzet-, mestdistributie- en akkerbouwbedrijf is men betrokken 
bij een tweetal biovergisters (Stadskanaal en Veendam) en het opwekken van zonne-energie. Het 
bedrijf bestaat al 40 jaar en ademt ondernemerschap uit. Kenmerkend is dat men breder kijkt dan 
alleen het eigen werk, maar dat men streeft naar ketenintegratie en dat men open staat voor nieuwe 
kansen. De familie van Oosten gaf ons een uitgebreide rondleiding en de avond werd afgesloten met 
een (uitgebreid) hapje en drankje. Voor sommige leden werd het nog laat, want de gastvrijheid van de 
familie Van Oosten kent geen tijd. Een inspirerend bezoek aan een veelzijdige ondernemersfamilie uit 
de regio. Henk, Geesje en Nanko bedankt voor jullie gastvrije ontvangst. We hebben ervan genoten.  
 
20 november 2018 
Met enkele leden bezochten wij, op uitnodiging, de bijeenkomst van de VOC. 
De Veendammer Ondernemers Compagnie (VOC) is een ondernemersvereniging met ca. 150 leden 
uit zeer uiteenlopende branches. Regelmatig worden bijeenkomsten in de regiogeorganiseerd op 
verschillende locaties. Vaak in combinatie met een bedrijfsbezoek. 

http://www.economicboardgroningen.nl/
http://www.hannemahuis.nl/hannemahuis/activiteitenkalender_3139/item/2013-simon-vestdijk-jaar_11133.html


We werden getrakteerd op een humoristische theatrale lezing ‘Aan tafel met je schoonmoeder’ van 
Jeroen Stek en Ton Kemp. In deze theatrale lezing laten zij zien hoe, op basis van wetenschappelijke 
gegevens, de schoonmoedertechniek werkt. Pure psychologische kennis in een theatraal jasje. 
Het is hoe een slechte boodschap op een aanvaardbare manier gebracht kan worden.  
Na deze voorstelling was er ruim gelegenheid om te netwerken. 
 
22 november 2018 
Bezoek gebracht aan de door de gemeente Midden-Groningen georganiseerde informatiebijeenkomst 

in het Dorpshuis te Noordbroek, met als thema ‘Energietransitie in Midden-Groningen’ De aanwezige 

bestonden voor een belangrijk deel uit raadsleden, een wethouder en bewoners-ondernemers uit de 

gemeente Midden-Groningen, waaronder ook meerdere leden van onze OKM. 

Hiertoe heeft de gemeente studenten uitgenodigd, die de aanwezige het e.e.a. uiteen hebben gezet 

over de benodigde energietransitie, en de aanpak hiervan aan de hand van een bordspel. Het spel is 

door hen als minor voor hun studie ontwikkeld. Dit spel maakt de speler-deelnemer bewust van de 

problematiek en de mogelijke oplossingen die voorhanden zijn om onze problemen op 

gemeentelijkniveau en bedrijfsniveau zo goed als mogelijk aan te pakken.  

Meningen van aanpak verschilden per aanwezige, maar in grote lijnen was er wel een stuk 

bewustwording aanwezig. Mochten mensen meer in detail informatie over het toegepaste spel willen, 

dan kunnen wij u verwijzen naar http://www.we-energy.eu/. 

23 november 2018 
Presentatie van Groeningen. 
Groeningen werkt vanuit een Innovatiewerkplaats. Dit bekent dat in het gebied onderwijs, overheid en 
ondernemers samen werken aan innovatieve vraagstukken die direct worden verbonden aan de 
praktijk. De motor wordt momenteel aangedreven door Staatsbosbeheer en Hanzehogeschool - 
Lectoraat Duurzaam Coöperatief Ondernemen. Er ontstaan nieuwe kansen door de intensieve 
samenwerking tussen ondernemers, de gemeente en bewoners uit het gebied, met studenten en 
onderzoekers uit de regio. Er wordt continue gezocht naar een balans tussen het beschermen van het 
gebied, het op nieuwe manieren beleven van het gebied en het op innovatieve manieren benutten van 
de mogelijkheden van het gebied. Groeningen streeft naar een evenwicht tussen natuur, economische 
welvaart en een hoge kwaliteit van leven. Maar een echt succesvolle ontwikkeling van dit gebied, 
vraagt om samenwerking. 
Groeningen heeft veel kansen voor betekenisvol ondernemen, gezond leven en geweldige 
belevenissen in de natuur.  
Een interessante druk bezochte bijeenkomst. 
 
13 december 2018 
 
Jaarvergadering    
 
 
Rita Feenstra    Ondernemerskring Midden Groningen 

http://www.we-energy.eu/

